
 

 

 

Til stede: 
 
Medlemmer  
Dekan Ragnhild Hennum, Universitetet i Oslo, leder 
Instituttleder Torjer Olsen, UiT - Norges arktiske universitet 
Førsteamanuensis Ronald Mayora Synnes, Universitetet i Agder 
Forsker II Julia Orupabo, Institutt for samfunnsforskning 
Stipendiat Nicolas Gibney, Stipendiatorganisasjonene i Norge 
Student Rolf Martin Aspenes, Norsk studentorganisasjon 
Avdelingsdirektør Johannes Waage Løvhaug, Forskningsrådet 
 
Varamedlemmer 
Professor Ragnhild Kvålshaugen, BI (dag 1) 
Førsteamanuensis Astrid Marie Jorde Sandsør, Akademiet for yngre forskere (dag 1) 
Forsker I Liza Reisel, Institutt for samfunnsforskning (dag 1) 
 
Observatører 
Fagdirektør Katrine Weisteen Bjerde, Direktoratet for høyere utdanning og kompetanse 
 
Sekretariatet 
Seniorrådgiver Heidi Holt Zachariassen  
Seniorrådgiver Ella Ghosh 
Sekretær Karina Lystad 
 
Ikke til stede:  
Forskningssjef Ole Jacob Sending, Norsk utenrikspolitisk institutt, nestleder 
Divisjonsdirektør Camilla Røsjø, Nofima 
Forskningssjef Tove Håpnes, Sintef 
Seniorrådgiver Elise Naumann, Kunnskapsdepartementet 
Professor Yan Zhao, Nord universitet 
 

Referat fra møte i Kif-komiteen 24. og 25. april 2023 
Dato Tid Aktivitet               Sted 
24. 
april 
 

9.00–11.00 
 
 

Komitemøte del 1 UHRs lokaler, 
Stortorvet 2, Oslo. 
Møterom Arkitekten 

 11.00–11.30 Felles transport til NMBU, Ås  
 
 

11.30–12.00 
12.00–16.00 

Registrering og lunsj 
Nettverkskonferansen 2023 

NMBU, Ås 

 16.45 Felles transport til Fredrikstad  
 19.30 Festmiddag Hotel Scandic City, 

Fredrikstad 
25. 
april 

8.30–12.30 
12.30 
13.00 
15.00 

Nettverkskonferansen 2023 
Lunsj 
Komitemøte del 2 

Litteraturhuset, 
Fredrikstad 



Transport til togstasjonen i 
Fredrikstad 

 

Saksliste 

  

Sak 11/23 Godkjenning av innkalling og saksliste 

Det kom ingen saker til eventuelt.  

Vedtak:  

Komiteen godkjente innkalling og saksliste. 

 

Sak 12/23 Godkjenning av referat fra møte i Kif-komiteen 26.–27. januar 2023 

Det kom ingen forslag til endringer. 

Vedtak:  

Komiteen godkjente referatet, og det vil bli lagt ut på kifinfo.no.  

 

Sak 13/23 Forberedelse til møte på Samisk høgskole i juni. Torjer Olsen holder 
innledning 

Torjer Olsen holdt innledning og det ble stilt spørsmål underveis. Innledningen dekket en 
kort historisk og faktabasert gjennomgang i tillegg til temaer som kjønn og likestilling, 
mangfold, sosial bakgrunn og seksuell trakassering.  

På møtet med Samisk høgskole ønsker komiteen å få høre hvordan arbeidet med likestilling, 
inkludering og mangfold er organisert, og hvordan de arbeider med tiltak for å fremme 
likestillings- og mangfoldsmål.  

Videre ønsker Kif-komiteen å høre om arbeid med kjønnsbalanse, mangfold og akademiske 
karrierer. Hvordan arbeider Samisk høgskole med inkludering og mot trakassering blant 
samiske studenter og forskere, og hvordan er etnisk og sosialt mangfold tematisert opp mot 
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Sak  
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omsorgstjeneste 
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17/23 
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studenter og ansatte? Komiteen kunne også tenke seg å høre mer om majoritets- og 
minoritetsgrupper i Sápmi. 

Hva er status for kjønn og likestilling i samisk forskning og utdanning? Har Samisk høgskole 
råd og innspill til Kif om samiske perspektiver og temaer som berører samiske forskeres kår, 
er vi veldig interessert i å høre om dette og andre temaer de ønsker å ta opp.  

 
Vedtak:  
Et saksnotat lages basert på innledning og diskusjon på møtet, og brukes som grunnlag for 
besøket på Samisk høgskole i juni. Momenter brukes også i brev til Samisk høgskole i 
forkant av møtet.  

 

Sak 14/23 Høring - NOU 2023: 4 Tid for handling. Personellet i en bærekraftig helse- 
og omsorgstjeneste 

Følgende punkter ble behandlet i møtet: 

- Samiske studenter/språk: Kif støtter å opprettholde samiske kvoter samt tiltak for 
studenter fra Nord-Norge for å få personell som har språkkompetanse. Fremheve 
tiltak i videregående opplæring for å motivere til å fylle disse kvotene. 

- Under kvoter: fjern momentet om «utvidet til etniske minoritetsgrupper» 
- Det vil være behov for flere jobber enn det er tilgjengelig arbeidskraft i fremtiden. 

Arbeidskraft fra utlandet blir nødvendig. Det er derfor viktig med gode muligheter for 
kompletterende utdanning slik at man raskere får autorisasjon. Er Norge for strenge 
når det gjelder godkjenning? Bør vi legge oss mer på linje med EØS? 

- Se på NOU om arbeidsinnvandring for deres forslag til norskopplæring for 
arbeidsinnvandrere.. Se også på omtale i Opptaksutredningen om tiltak som y-veier 
etterutdanning/kompletterende utdanning. 

- Bedre lønn/arbeidsvilkår: Både for å rekruttere og beholde personell i helseyrkene, 
bør det gjøres noe med midlertidighet, deltidsstillinger og lønnsnivå. 

- Innvandrere i helseyrkene: Også pasientgruppen endrer seg. Når 1/5 av pasientene 
snakker et annet språk enn norsk, er det ikke likegyldig hvordan man rekrutterer. Er 
norskopplæringen rustet godt nok for å ivareta behovene?  

- Høringssvaret bør understreke forbedrede arbeidsvilkår som premiss for rekruttering, 
samiske kvoter og tilleggsutdanning samt språkopplæring for å kvalifisere seg til det 
norske arbeidsmarkedet 

Vedtak:  

Komiteens ledelse og sekretariat fikk fullmakt til å lage et høringsnotat basert på komiteens 
innspill på møtet.   

 

Sak 15/23 Status aktivitetsplan 2023 – arrangementer høsten 2023 

1. Konferanse/seminar om sosial bakgrunn i akademia 
På novembermøtet tar vi et åpent halvdagsseminar om sosial bakgrunn. 
Sekretariatet må legge til rette for at møtet strømmes. 
 

2. Workshop om interseksjonalitet 
Det er naturlig å basere temaet interseksjonalitet på rapporten Ella og Heidi skriver 



nå. På septembermøtet tar vi en intern workshop for komitemedlemmene der vi 
diskuterer interseksjonalitet i norsk kontekst. Komiteen gir innspill til hva som kan 
være mulige tiltak og oppsummerende kulepunkter/policy. Deretter tar vi dette ut i 
sektoren. 
 

3. Ny kartlegging av seksuell trakassering 
Leder og sekretariat lager et utkast til brev som sendes direkte til leder av 
Universitets- og høgskolerådet. 
 

4. Møter med HK-dir og FFA 
Ikke diskutert. 
 

5. Andre møter/saker/henvendelser 
Møte med Forskningsrådet og Kunnskapsdepartementet er satt opp i oktober. 
Tidligere har vi hatt fagseminarer sammen med ledergruppen i Forskningsrådet –
dette er kanskje mulig å ta i forbindelse med utlysningen av Balanse+ som et ledd i å 
få spredd utlysningen. Sekretariatet sender en formell henvendelse til 
Forskningsrådet og Kunnskapsdepartementet. Datoene må settes etter deres 
kalender dersom de ikke kan legges til de allerede fastsatte datoer for komitemøter i 
september og november. Undersøk om det er mulig å få møte med Forskningsrådet 
ifm. septembermøtet. 
 

6. Tur/institusjonsbesøk i høstsemesteret 
Vi sikter oss inn på å besøke USN i Drammen i september. Da er det mulig å ha en 
møtedag i Oslo (ev. ved Lysaker/Forskningsrådet) før vi møter USN påfølgende dag. 
Se på muligheter for seminar med relevante fagpersoner ved USN. Sekretariatet tar 
formell kontakt med rektoratet.  
 

Vedtak: 

Aktivitetsplanen oppdateres i henhold til det som ble vedtatt på møtet. 

 

Sak 14/23 Orienteringssaker 

Sekretariat og leder orienterte om deltakelse og innspill: 

• GENDERACTIONplus  
• ERA (Det europeiske forskningsområdet)  
• NARMA (nettverk for forskningsadministrasjon)  
• AFI-policy-dokument  
• Innlegg på Dekanskolen  
• Møte med Forsvarets høyskole  
• NINA (Norsk institutt for naturforskning)  
• UiB – Medisinsk fakultet – innlegg om mangfold i akademia 
• Innlegg på SPEAR-konferanse 
  

Oppdatering fra Kifinfo    

Se kifinfo.no for nyheter.  



Øvrige orienteringssaker:       

Komitemedlemmene orienterte om aktuelle saker for komiteen og arrangementer de har 
deltatt på som Kif-medlemmer.   

  

• Siste nytt fra Forskningsrådets BALANSE+-program (Johannes Waage Løvhaug) 
• Komiteleder orienterer om aktuelle saker for komiteen og arrangementer hun har 

deltatt på for Kif-komiteen 
• Ronald Mayora Synnes deltok som KIF-representant i en mangfoldsdebatt 

arrangert av Akademiet for yngre forskere. I etterkant har paneldeltakerne skrevet 
kronikk, publisert i Khrono https://khrono.no/hva-er-mangfold-i-norsk-
akademia/773168  

 

Vedtak: 

Komiteen tok sakene til orientering.  

 

Sak 15/23 Eventuelt 

Ingen saker 

https://khrono.no/hva-er-mangfold-i-norsk-akademia/773168
https://khrono.no/hva-er-mangfold-i-norsk-akademia/773168

